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Voorzitter, wij zijn blij met de ambitie om de gemeentelijke energievoorziening te verduurzamen en
in 2013 50.000 kWh op te wekken. Zonnestroom heeft toekomst en steeds meer Houtenaren zien
dat in. Als gemeente moeten we durven investeren in duurzame ontwikkeling. Dan blijkt dat burgers
ook initiatieven nemen. Energiesprong Houten is een mooi voorbeeld van hoe burgers investeren in
het energiezuiniger maken van hun woning.

We zijn ook blij met het voornemen van het college om evenementen te willen organiseren waarbij
de nationale bekendheid van Houten toeneemt. Wij zien de Houtense week van de duurzame
mobiliteit, waarin inwoners massaal de auto laten staan daarom graag tegemoet. Houten fietsstad
van Europa, dat klinkt goed!

Maar voorzitter wij maken ook kanttekeningen bij de begroting. Eerder vandaag waarschuwde ik
voor het gevaar van door een rietje naar de werkelijkheid kijken. Wat gebeurt er namelijk als je dat
doet… De werkelijkheid vernauwt zich tot wat je ziet. En dat is mooi makkelijk, want je hoeft je dan
over een aantal dingen niet meer druk te maken….

• Zo vinden we SPIN niet meer terug in de begroting en lijkt ook de maatschappelijke
begeleiding van iets langer in Houten woonachtige nieuwkomers verdwenen. De raad heeft
zich dit jaar sterk gemaakt voor continuering van begeleiding. Wij vragen ons wel af hoe 2013
er voor mensen die nu begeleid worden en voor nieuwkomers uit zal zien en wie dan wat
doet? En vooral waar, want welke ontmoetingsplek is er nog? Maar waarom vragen we ons
dit soort zaken eigenlijk af? Vanuit het rietjesperspectief is er geen probleem.

• Sommige raadsleden noemen het welstandsvrij worden van Houten een groot succes. Door
een rietje gekeken is dat waar, want dan vraag je je niet af, waarom we jaarlijks € 90.000,
aan Welstand en Monumenten Midden Nederland uitgeven. Bovendien ben je dan niet bezig
met de gevolgen van het Houtense handelen voor de regionale organisatie. Vanuit financieel
perspectief durven wij het welstandsvrij worden in ieder geval nog geen succes te noemen.

• We stellen in de begroting van 2013 een subsidieplafond in. Financiën afgedekt, maar
verder? Een nieuw initiatief zal ten koste gaan van een bestaand initiatief. Voor een aantal
instellingen komt de subsidieteller uit op € 0,-. Probleem opgelost.

Voorzitter, zomaar een paar voorbeelden. Voorbeelden die wijzen op nieuwe problemen die kunnen
ontstaan als we te eng naar financiën kijken. GroenLinks wil ook visie zien en die visie ontbreekt wat
ons betreft soms nog. Omdat we wegkijken in plaats van vooruitkijken.

De noodzaak tot bezuinigen is en blijft de komende jaren echt aanwezig. Wij zien dat het college en
ambtenaren veel werk verzetten om de financiën op orde te krijgen. Daarmee nemen we in de
begroting 2013 wel maatregelen die we in de toekomst financieel moeten repareren. Dat accepteren
wij en daar doen wij zelf ook aan mee. Echter… de toekomst zal nog anders worden dan we nu
vermoeden.

Er voltrekt zich een overgang naar een situatie die veel Houtenaren nog nooit zijn tegengekomen.
Dat geldt niet alleen voor veel jongeren die gewend zijn aan welvaart. Ook oudere Houtenaren die



nooit financiële zorgen kenden, worden nu plotseling geconfronteerd met de gevolgen van de crisis
in Europa. Voorzitter, leden van deze raad, burgers van Houten… Denk niet dat IJsland, Spanje en
Italië ver weg liggen.

We moeten ons voorbereiden op duurzame verandering. Een verandering die niet alleen maar slecht
zal zijn. We zullen leren een nieuwe maat te vinden, maar bij dat vormgeven van de toekomst
moeten we er wel zijn voor elkaar. De burgers van Houten moeten daarin zelf het voortouw nemen.

De gemeente zal als aanjager dit proces kunnen beïnvloeden. Daarom willen wij nu extra investeren
in ondersteuning. Daartoe komen wij met een motie, waarin we de komende vier jaar, jaarlijks €
100.000,-- vrijmaken uit de beklemde reserve. Een investering die nuttig is. Daarmee maken we werk
van duurzame heroriëntatie.


